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خبری

با هدف حمایت از تولید و اشتغال و 
پیشگیری از جرایم انجام شد؛

بازدید از کارخانجات تحقیقاتی و 
تولیدی شهرک صنعتی سیمن دشت 
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری کل 
استان البرز گفت: یکی از سیاست های مهم و همیشگی 
این معاونت، حمایت از تولید و اشتغال با هدف پیشگیری از 

وقوع جرایم و آسیب های اجتماعی می باشد.
به گزارش »دنیای هوادار«، جعفر داراب خانی در بازدیدی که 
با حضور دادستان مرکز استان البرز و سایر مسؤولان ذیربط 
از شهرک صنعتی سیمن دشت و کارخانجات تحقیقاتی و 
تولیدی واقع در آن شهرک صنعتی انجام گرفت، ضمن دیدار 
با مدیران و کارکنان مراکز تولیدی استان و فعالیت های این 
مراکز، در جریان مشکلات و معضلات صنعتگران قرار گرفته و 

درخصوص رفع این موانع، راهکارهایی ارائه نمود.
 داراب خانی در این بازدید اظهار کرد:  استان البرز از مهمترین 
قطب های صنعتی کشور با تعداد زیادی کارگاه و کارخانه 
است که این واحدها بعضاً در سطح کشور منحصربفرد هستند 
و با توجه به اینکه مقام معظم رهبری)مدظله العالی( سال 
جاری را سال جهش تولید نام گذاری فرموده اند و همچنین 
تاکیدات ریاست قوه قضائیه در این خصوص، حمایت از تولید 
و پیشگیری از قاچاق کالا و ارز همواره از برنامههای اولویتی 
معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری کل 

استان البرز می باشد.
این مقام قضایی در پایان افزود: شهروندان می توانند کلیة 
جرایم و تخلفات حوزة کار و کارگری را از طریق سامانه سجام 
به نشانی sajam.scpd.ir به مسئولان قضایی استان البرز 

منعکس نمایند.

مرگ اگر مرد است...
دیوار  درو  از  روزها،  این 
برایمان مرگ می بارد، کرونا 
اصلا به کنار. راه های زیادی 
ما  روزها  این  که  هست 
دانم  نمی  درجه  شهروندان 
بلبل،  و  چندم مملکت گل 
سرمان را بگذاریم و بمیریم. 
از یک طرف منفجرمان می 
کنند، از یک طرف خودمان را منفجر می کنیم. از یک طرف 
سکته قلبی هست از طرف دیگر سکته مغزی. پراید هم که 
همینطوری خودش هست. ضمنا حواستان باشد، این روزها 
الکل و اعتراض هم عامل مرگ نسل جوان شده و البته با 
واسطه یک طناب گره خورده و یک چهارپایه زهوار دررفته 
سه نفر، سه نفر جوانهای خوش بر و رو و آینده دارمان را 
می فرستد سینه قبرستان. حالا کرونا را هم خواستید در نظر 

بگیرید نخواستید هم نه.
بیایید خدارا شکر کنیم که جناب مستطاب رئیس دولت، امروز 
که در کنار رفیقان شفیقشان، روسای دو قوه دیگر که اصلا هم 
با هم مشکلی ندارند، بادی به غبغب انداخته فرمودند،  با این 
همه تحریم نفتی ببینید ما چطور مملکت را اداره کرده ایم. و 

ما تازه فهمیدیم اداره کردن مملکت یعنی چه!!!

با پیروزی انقلاب  نظم عمومی دچار تحول شد. نارسایی در 
مدیریت توان کنش و واکنش را کاهش داد و مخالفین 
انقلاب با علم به این موضوع درصدد دستیابی به مطالبات 
خود برآمدند. مقابله با معاندین مستلزم ساختار  منظم 
فرهنگی، سیاسی و نظامی بود اما افراط و تفریط متاثر 
از تنوع فکری این امکان را سلب کرد. سلیقه محوری و 
اختلاف عقیده روند رسیدگی به مسائل کلان را کند کرد. 
گناه محسوب  برخی  نظر  از  پیشین  رژیم  به  وابستگی 
می شد. لذا عامل یا ارگان وابسته باید محو یا مورد پاکسازی 

قرار می گرفت. ارتش نیز از این قاعده مستثنی نبود.
»چالش دیگر سازمان با نظام بحث ارتش بود. در حقیقت 
اولین چالش منافقین مسئله ارتش بود و می گفتند باید 
منحل شود، اما امام در اسفند57 قبل از اینکه غائله کردستان 
شکل بگیرد، فرمودند من به عنوان فرمانده کل قوا دستور 
می دهم که ارتش به سمت کردستان برود«. )اردستانی، 
حسین، راه )تاریخ شفاهی دکتر محسن رضایی(، ج1، تهران: 

مرکز اسناد و تحقیقات دفاع مقدس، 1394، ص450.(
 شرایط حاکم بر ایران موجب طغیان داخلی شد. نیروهای 
انقلاب آمادگی لازم برای مقابله با شورشیان را نداشتند. 
علاوه بر هرج ومرج درونی، عراق به روحیهء افزون خواهی 
ذهن انقلابیون را مشغول کرد. اختلاف عراق و ایران بر سر 

مناطق  مرزی مسبوق به سابقهء بود.
لغو  )1968م( موجب  در 1347ش  بعث  »کودتای حزب 
قرارداد ارضی1937 بین عراق و ایران شد. حمایت تهران از 
خیزش کردهای عراق در پاسخ به این مسئله تیرگی روابط 
را به همراه داشت و دو کشور را به جنگ نزدیک کرد. عراق 
با تحریک نظامی و ایجاد مزاحمت نیت تصاحب جزایر 
ابوموسی، تنب بزرگ و تنب کوچک را داشت. با انعقاد قرار 
داد 1975 این تحرکات کاهش یافت اما طمع عراق برای 
دست آویزی به خاک ایران از بین نرفت«. )قاجار، محمدعلی 
بهمنی، تمامیت ارضی ایران در دوره پهلوی، ج2، تهران: 
موسسهء مطالعات و پژوهشهای سیاسی، 1392، ص 190-

).185
حمله عراق به ایران با توجه به تحرکات نظامی این کشور 
پس از پیروزی انقلاب قابل پیش بینی بود. این تحرکات 
با هدف آزمون توان ایران و ابطال تعهدات پیشین انجام 

 گرفت. 
در 20 خرداد 1358 »دو هواپیمای عراقی با نفوذ به 90 
کیلومتری خاک ایران اقدام به تجسس و شکستن دیوار 
صوتی کردند و در بازگشت اقدام به رهاسازی یک بمب 
نمودند که خوشبختانه خسارتی درپی نداشت«. ) روزنامه 

اطلاعات، 20 خرداد 1358، ص3.(
شهادت آیت الله صدر در 19فروردین 1359به دستور صدام 
موجب خشم شیعیان گشت. امام با سخنرانی در این راستا 
عملکرد حزب بعث را نقد کرده و اقدامات صدام را خلاف 
موازین اسلام خواند. سخنرانی  قاطع امام فصل جدیدی 
در روابط ایران و عراق را رقم زد. ارتش جمهوری اسلامی 
با توجه به تحرکات نظامی عراق در آماده باش کامل به سر 
را  ارتش  بازدارندگی  توان  ویژه کشور  اما شرایط  می برد. 

کاهش داد.
موجب  اما  بود  غافلگیرانه  جنگ تحمیلی  »آغاز 

ارتش  مشترک  )ستاد  نشد«.  نظامی  نیروهای  حیرت 
جمهوری اسلامی ایران، شماره بازیابی سند 2/201/01/77(

شش  روز پس از آغاز جنگ »قطعنامهء 497« صادر شد 
اما تعیین متخاصم و لغو »پیمان1975« در محتوای و لحن 
قطعنامه نبود. سکوت شورای  امنیت سازمان  ملل در قبال 
این مسئله قابل تأمل است. پس از آزادسازی خرمشهر 
»قطعنامهء514« در21 تیر1361 با لحنی جدی تر نسبت به 
قطعنامهء پیشین خواستار آتش بس و پیگیری اختلافات 

از طریق مذاکره شد.
درآمد ایران متکی به فروش نفت بود، آغاز جنگ موجب 
اخلال در صدور نفت و بحران اقتصادی شد. ناامنی در 
ایران صدور  خلیج فارس و حمله به کشتی های تجاری 
»قطعنامهء 540« را درپی داشت. در این قطعنامه اخلال 
امور بازرگانی در آب های آزاد نهی شده و به هر دو کشور در 
این رابطه هشدار داده شد. حمله عراق به کشتی های ایرانی 
و حمل مهمات از طریق دریا با پرچم عربستان و کویت 
نقشهء متفکرین عراق بود که با اقدامات ایران به ثمر نرسید.
در تاریخ 23 خرداد 1362»یک فروند کشتی با ظرفیت 50000 
تن متعلق به عراق که بر روی آن پرچم کشور کویت نصب 
گردیده بطور مرتب از عربستان مهمات و تجهیزات جنگی به 
کویت حمل می نماید«. )دفتر تحقیقات و اطلاعات نخست 

وزیری، کد بایگانی511/141.(
عربستان  خاصه  خلیج فارس  حوزه  کشورهای  شکایت 
بر حمله به کشتی های تجاری  ایران مبنی  از  و کویت 
منجر به ابلاغ »قطعنامهء 552« در تاریخ 31 اردیبهشت 
1363 شد. این شکایات با هدف خنثی سازی قطعنامهء 
پیشین )540( و حمایت از عراق به عنوان یک کشور عربی 
انجام گرفت. ماحصل عملیات »والفجر8« تسخیر منطقهء 
استراتژیک و نفتی فاو بود. عراق یارای مقابله با هجوم 
ایران عملیات را نداشت لذا با استمداد کشورهای عربی 
طرح شکایتی به شورای امنیت برد. این شکایت موجب 
صدور »قطعنامهء 582« در 5 اسفند 1364 شد. پروتکل 
»1925 ژنو« بر ممنوعیت استفاده از سلاح شیمیایی در طول 
نبرد تاکید دارد. دولت ایران در سال 1929 و دولت عراق در 
سال 1931 این پروتکل را پذیرفته و امضا کردند. استفاده 
مکرر عراق از سلاح شیمیایی و شکایت ایران موجب صدور 
»قطعنامهء588« در تاریخ 16 مهر1365 گشت. محکومیت 
عراق بازدارندگی این کشور را درپی نداشت لذا استفاده 
مجدد عراق از سلاح شیمیایی ادامه یافت. بمباران شمیایی 
حلبچه در25 اسفند 1366 و بمباران شیمیایی سردشت در7 
تیر 1366 داعیهء این قلم را تصدیق می کند. بازپس گیری 
 »1367 »رمضان المبارک  عملیات  در  عراق  توسط  فاو 

نمونه ای دیگر از این مدعا است

»عراق در حمله به شبه جزیره فاو بیش از یکصد تن گاز 
ساروین علیه نیروهای ایرانی استفاده کرد« )شریفی 
طرازکوهی، حسین ، مدرسسبزواري، ساسان، کاربرد 

تسلیحات شیمیایی در جنگ ایران و عراق از منظر حقوق 
بین الملل کیفري، فصلنامه پژوهش حقوق عمومی، سال 

هجدهم، شماره 52 ، پاییز 1395، ص138.(

بحران اقتصادی ناشی از جنگ و نقصان در صدور نفت ایران 
را تحت فشار قرار داد. تحریم و کمبود بودجه روند تجهیز 
نیروها را کند کرد، علاوه براین نبرد در چند جبهه موجب 
فرسایش نیروهای نظامی شد. ترورهای کور توسط منافقین 
و بمباران شهرها آستانه صبر مردم را کاهش داده بود. خطر 
فقدان رهبری با بیماری امام تصور مسئولین از ادامه یا 
خاتمه جنگ را مغشوش کرد. مدیریت جنک و بحران ناشی 
از فقدان رهبری در یک زمان ممکن نبود. لذا ادامه جنگ 
در چنین شرایطی سخت می نمود از سویی امام نگران تکرار 
فاجعهء حلبچه و سردشت بود. قطعنامهء 598 در تیرماه 
1366 صادر شد و پذیرش آن یک سال به طول انجامید. 
امام با پذیرش قطعنامه در تاریخ 27 تیر 1367 و اعلام این 
پذیرش با عنوان جام زهر در 29 تیر خاتمهء جنگ را رسما 
اعلام کرد. »جام زهر« با علم به شوق رزمندگان برای دفاع از 

ایران در عین کاستی ها تعبیری معناگرا بود.
 حملات عراق پس از پذیرش قطعنامه با هدف از سرگیری 
جنگ انجام شد. روحیهء ستیز جو و عدم ضمانت اجرای 

قطعنامه این امکان را برای صدام فراهم کرد.
»حملات صدام از زمان پذیرش قطعنامهء598 تا 1 مرداد 
1367 ادامه داشت«. )هاشمی رفسنجانی، اکبر، پایان دفاع 
آغاز بازسازی )کارنامه و خاطرات سال 1367(، چ7، تهران: 

دفتر نشر معارف انقلاب، 1390، ص 217-229.(
 امام با علم به این مطلب چاره ای جز پذیرش قطعنامه 
نداشت لذا تعبیر »قتل نامه« یا »جام زهر« حاکی از آگاهی 

امام از تمامی جوانب این امر بود.

حرف اول
598، قطع نامه یا قتل نامه؟

امام به روایت شوکران
زمینه ء وقوع جنگ و مواضع سازمان ملل

خبر اول

نخود هر آش!

بهنام علیپور

  نویسنده

 دکتر علی  ساجدی

  نویسنده

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهیدان باکری را گرامی می دارد
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اجتماعی

تو خوشنامی؛  گمنام ماییم
در حال  تفحص شهدا  ستاد 
انجام امور روزمره خود بود که 
به دست  ورزشی  لباس  یک 
آوردند و حتما بر تن دلیرمردی 
شجاع و جوانی خوش غیرت 
از جمع ورزشکاران کارگر این 
است. شاید  بوده  بوم  و  مرز 
برای نوجوانان و جوانان امروز 
کمی نامانوس باشد ولی نسل اول این پوشش را به یاد دارند. 
پوشیدن گرمکن ورزشی با آرم مخصوص اداره یا آموزشگاه 
ها یک نوع غرور خاص به همراه داشت و نشان می داد که 
طرف عضو تیم منتخب آن اداره و نهاد و موسسه است. جنس 
کشباف ایرانی و راه رفتن با آن در مدرسه و خیابان و محل، 
طرف را از دیگران متمایز می کرد و شخصی که این لباس را 
می پوشید خیلی موارد را هم باید مراقبت می کرد چون او را 
به چشم ورزشکار و قهرمان و پهلوان می دیدند. صاحب این 
لباس فرزند خانواده ای از خیل خانواده های کارگر بوده است 
و مارا به دهه 60 مسابقات کارگران می برد. مسابقاتی که گاه 
در مناطق جنگی برگزار می شد و همه استان ها هم با عشق و 
علاقه شرکت می کردند. همانند مسابقات دوومیدانی کارگران 
که در خوزستان برگزار شد در سال 63 - اگر اشتباه نگفته باشم- 
و اهواز میزبان بود. تو قهرمان این سرزمینی فرزند پاک وطن و 
تو را گمنام نمی خوانیم که تو خوشنامی و آنکه راه را گم کرده 
ماییم. تو خوش رنگ ترین مدال افتخار کارگران را داری. تو 
قهرمان جامعه کارگری هستی و مسیرت را گلباران می کنیم و 
جاودانه؛ همیشه تاریخ خواهی بود مثل همه شهدا... تو عاشق 
ورزش و وطن بودی و لباس ورزشی برایت آنقدر مقدس بوده 
که با آن به آسمان ها پرواز کردی و از خاک به افلاک رسیدی...
تو قهرمان مایی سرباز فداکار کارگر و سرباز خوشنام وطن... 
آغوش وطن برای استقبال از تو باز است... آغوش کارگران 
و آغوش اداره کل ورزش کارگران... خوش آمدی عزیز نیک 

سرشت پاک فطرت... خوش آمدی

مدتی است پروژه آشوب سازی دوباره در کشور کلید خورده 
و همانطور که مدت هاست هشدار می دهیم اربابان شرارت 
و دشمنان وجودی ایران، فرمان اغتشاش و بلواسازی در 
کشور را صادر کرده اند تا در این فضای متراکم شده از 
نحوست کرونا که در کنار فشار تحریم ها، تاثیری مضاعف 
بر زیست اقتصادی و اجتماعی مردم گذاشته، جرقه آشوب 
زده شود و چه بسا به خاطر شعله های این شورش، خواب 
آشفته تسلیم ایران در برابر تحریم کنندگان تعبیر شود و 
حاکمیت ملی ایران تن به عقب نشینی در مقابل غرب 
و آمریکا دهد که البته حد یقف آن هم مشخص نیست. 
بدیهی است احتمال شکسته شدن محاصره و تحریم ایران 
از سوی غرب به مدد قرارداد استراتژیک با چین و همینطور 
فشاری که کرونا به خود غربی ها و نوکرانشان در منطقه 
آورده و اوضاعشان را مشوش کرده، محرک قوی ای است 
برای شتاب مضاعف تحرک آن ها که تا فرصت باقی است 
و تنور داغ است نان را بچسبانند و پرونده ایران را با موفقیت 
به بایگانی بسپارند که اگر چنین نشود چه بسا باید نظاره گر 
پیروزی های بیشتر ایران و محور مقاومت تحت زعامتش 

باشند که این برایشان کابوسی است گران.
با نگاه به پرونده آشوب سازی های دی ماه 96 و آبان ماه 
98 به راحتی می توان فهمید برای آشوب سازی در ایران، 
دشمن به تجمیع و کنار هم قراردادن چفت کردن این چند 

عنصر نیاز دارد: 

اول اشتباه خود حاکمیت که در سال 96 سودای برخی 
اصولگرایان برای نسخ کشی از دولت روحانی و در 98 
بلاهت اعلام یکباره بالارفتن قیمت انفجاری بنزین از 
سوی دولت بدون اقناع سازی قبلی این گزک را به دست 

حرامیان داد.

دوم آتش تهیه سنگین از سوی رسانه های معاند خارجی 
و همصدایی چراغ خاموش رسانه های همسوی داخلی 
های  رسانه  برخی  کامنت  بخش  به  اخیرا  است  )کافی 
منتصب به جریانی سیاسی در داخل نگاه کنید تا یک فقره 
کوچک از این هماهنگی های چراغ خاموش با رسانه های 
معاند خارجی را آنجا عینا به نظاره بنشینید(   و عناصر 
تاثیرگذار سیاسی و فرهنگی و هنری اجتماعی مطبوعاتی 
داخلی که برای تحریک و ایجاد اجماع در بین مردم بر 
روی مسئله ای خاص و مشروعیت بخشی به اعتراض حول 

محور آن گام بر می دارند.

سوم  فشار اقتصادی و معیشتی بر مردم که واقعا قافیه را 
بر کسر قابل توجهی از طبقات اجتماعی جامعه تنگ کرده 

و جامعه را آبستن اعتراض کرده است.
اکنون پس از وقایع دی ماه 96 و آبان ماه 98 باز این عناصر 
در حال کنار هم قرار گرفتن است تا آشوب جدیدی را در 

کشور کلید بزند. ماجرا از اعلام حکم اعدام سه مجرم به 
نام های »امیرحسین مرادی«، »سعید تمجیدی« و »محمد 
رجبی« به خاطر وقایع آبان 98 رنگ و آهنگ جدید و جدی 
ای به خود گرفت. سه مجرمی که نه در جریان وقایع آبان 
که به خاطر یک سرقت مسلحانه )با سلاح سرد( از یک 
خانه دستگیر می شوند و در جریان دادرسی، اسناد و فیلم 
هایی از موبایل این افراد به دست می آید که نشان می 
دهد این سه تن در جریان شلوغی های آبان، دست به 
خرابکاری هایی از جمله »آتش زدن بانک« و »آتش زدن 
ماشین شهرداری« زده اند و یکی از آن ها )امیر حسین 
مرادی معروف به امیر آلمانی( با عناصر منافقین در خارج 
از کشور در ارتباط بوده و دستور از آن ها می گرفته است. 
ظاهرا در جریان دادرسی دو تن از این افراد موفق می شوند 
به ترکیه متواری شوند که دولت ترکیه بعد از خواست قوه 
قضائیه ایران مبنی بر استرداد این مجرمین آن ها را به ایران 
عودت می دهد و این سه تن بعد از اتمام روند دادرسی و 
برگزاری جلسات متعدد دادگاه به اعدام محکوم می شوند.

اما به ناگاه سر و کله افرادی در پرونده پیدا می شود و مدعی 
می شوند که وکلای انتخابی این افراد بوده اند و در روند 
دادرسی تشکیک می کنند و این می شود همان خوراکی 
که رسانه های معاند منتظرش بودند. توجه داشته باشید که 
قوه قضائیه یک ماه است در رصد مداوم و در تیررس کمین 
هدفدار رسانه های خارجی به خاطر پرونده های اخیرش بوده 
و دسته کم در دو پرونده دیگر قبل از این پرونده هم رسانه 
های خارجی سعی در جنجال سازی داشتند. یکی تشکیک 
سازی در پرونده دو تروریست کومله که در حمله تروریستی 
سال 89 به رژه روز ارتش در غرب کشور دست داشتند  و در 
نهایت اعدام شدند و دیگری اعدام فردی که جرم های بسیاری 
در کنار تکرار چند باره شرب خمر داشت و در مشهد اعدام شد 
ولی رسانه های دشمن و رسانه های همسو با آن ها در داخل 
اینطور قضیه را نشان دادند کانه این فرد صرفا به خاطر شرب 

خمر اعدام شده و بر سر آن جنجال بسیاری به پا شدد.

فارغ از اینکه اقدامات مثبت رئیس قوه قضائیه و طلیعه 
امیدی که در جامعه نسبت به کوتاه کردن دست مفسدان 
و  داخلی  شرارت  اربابان  نارضایتی  اسباب  کرده  ایجاد 
خارجی شده و سعی دارند با این دست تحرکات و جریان 
از  را  )رئیسی(  ایشان  ای،  رسانه  و  سازی های خبری 
چشم مردم بیندازند و مانع جدیت و فوریت اقدامات 
وی شوند، این اقدامات هدف بزرگتری هم دارد و ان 
هم این است که بتوانند از درون نقطه قوت این روزهای 
نظام که در دستگاه قضائی کشور است یک »فتنه بزرگ« 
را کلید بزنند و کشور را به آشوبی کلان بکشانند. واضح 
است در چنین موقعیت حساسی باید قوه قضائیه نهایت 
هوشیاری را به خرج دهد و ضمن عدم عقب نشینی 
اصولی از احکام صادر شده برای این اشرار که خود می 
تواند یک پیروزی برای این جریان سازی پلید خبیثانه 
القاء شود، دست به اقداماتی تاکتیکی و منعطف در 
چهارچوب قانون بزند و در کنار آن، تحرکات وسیع رسانه 
ای برای اقناع سازی جامعه را حول این پرونده آغاز کند 
تا جامعه به حقیقت ماجرا و چند و چون این پرونده 
وقوف بیشتری پیدا کند. خوشبختانه جریان شوم رسانه 
ای دشمن در خارج و در جریان خبررسانی در باب کرونا 
و آشوب های بعد از قتل جورج فلوید در آمریکا  به شدت 
آسیب دید و نگاه جهت دار و هیپاکرتیک و ریاکارانه اش 
به شدت بر آفتاب افتاد و تشت رسوایی بنگاه خبر رسانی 
اش  از بام بر زمین افتاد، طوریکه صدایش هنوز در گوش 
ملت زنگ دارد و به همین دلایل، دیگر آن توان سابق را 
نمی توان در آن ها سراغ داشت و صد البته به تبع آن، 
دنبالچه های داخلی آن و در راسش برخی از »سلبریتی 
ها« هم نه تنها قدرت جریان سازی چندانی چون سابق 
ندارند که بعضا رسواتر از اربابان رسانه ای خارجی خود 
در نزد کسر بزرگی از جامعه هستند و پدافند این جریان 
سازی با کمی همت و کار رسانه ای درست به سهولت 
امکان پذیر است. به خصوص اینکه همین جماعت حالا 
طرفدار هشتگ اعدام نکنید فعلی همان هایی هستند 
که چندی پیش خواستار اعدام پدر رومینا بودند و پرونده 
پر از تضادهای اینچنینی و ریاکاری شان مدت هاست 
در مقابل جامعه گشوده شده و فقط کافی است اقدامات 
پدافندی رسانه ای و اقناعی به موقع و به اندازه در باب 
ایشان و پرونده ای که آن ها حالا برایش اشک تمساح 
می ریزند انجام شود تا تیر این گردانندگان پروژه هشتگ 
های آشوب به سنگ بخورد و این فتنه سازی هم به امید 

خداوند به جایی نرسد.

دیدگاه

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

هشتگ – دوباره آشوب!

یادداشت

رضا تواضعی

  نویسنده

سیدفرشاد فیض آبادی

 خبرنگار

اکنون پس از وقایع دی ماه 96 و آبان ماه 98 باز این عناصر در حال کنار هم قرار 
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وقایع آبان 98 رنگ و آهنگ جدید و جدی ای به خود گرفت. 
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شهری

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

کالبدهای اصیل،  رفتارهای بدلی

اوایل سال ۹۴ بود که مهمانان محترمی را که به شهر 
زادگاهم قزوین آمده بودند، پس از پایان مراسم رسمی 
برای گردش و به درخواست خودشان به سرای سعدالسطنه 
بردیم. جذبه ی کالبد و آب و رنگ غرفه های صنایع دستی 

دائمی سرا بسیار چشم گیر و هیجان انگیز بود.
وارد مغازه ای شدند تا خریدی کنند. یک گلدان سرامیکی 
کم بها که به شیوه ی ناشیانه ای سر راه و روی یک سطح 
ناصاف قرار گرفته بود به زمین افتاد و شکست. غرفه دار 
که خانم جوان و بی حوصله ای بود با بی تجربگی و بی آنکه 
لحظه ای به نقش خودش در چیدمان بد غرفه فکر کند یا 
به اینکه او در این لحظه و در این غرفه، نماینده شهرش، 
استانش و فرهنگش است، با روحیه صرفا اقتصادی که 
حتی یک فرد بازاری از خود نمایش نمی دهد، از ایشان، 

طلب خسارت کرد و مبلغ را گرفت.
از صنایع دستی کلا  بازدید  و  آن ها هم خرید، گردش 
فراموششان شد. در حال ترک مغازه بودند که دو بشقاب 
مسی آویز از سقف، از جای خودشان رها شده و از بیخ 
گوش آن ها به زمین اصابت کرد! حادثه به طریقی بود 
که دیگر یقینا نمی شد خسارت آن را هم به پای مشتری 
نوشت. از مغازه خارج نشده بودیم که غرفه دار جوان، دوباره 
یک گلدان سرامیکی مشابه را به همان شیوه و روی همان 

پایه ی ناپایدارِ سر راه قرار داد.
برای تعویض روحیه  ی مهمانمان، به کافه ای که در آن سرا 
احداث شده و ظاهرا دم نوش های محلی ارائه می کند رفتیم. 
هفت نفر بودیم و خواستیم دو میز را برایمان کنار هم قرار 
دهند که امکان نشستنمان وجود داشته باشد. رفتاری که 
در تمام کافه ها و رستوران ها معمول است. مسئول کافه که 
جوان خوش برخوردی بود آمد و سعی کرد مجابمان کند که 
سر دو میز جدای از هم بنشینیم و در سکوت، نوشیدنی مان 
را بخوریم و از آن هم بدتر سعی داشت به مهمان ما که 
نیمی از زندگیش را خارج از ایران بوده و تجربه ی انواع کافه 
را داشته و دو برابر سن خودش را هم دارد، بگوید که کافه 
چیست و در آن، چه کارهایی باید و نباید کرد! برخورد چنان 

بود که بی خیال نوشیدنی شدیم.
از اولین سوپرمارکت سر راه، هفت بستنی کارخانه ای تولید 

انبوه شده خریدیم، در اولین فضای سبز مجموعه نشستیم، 
خوردیم و بیشتر، حس واقع شدن در یک فضای سنتی 
را تجربه کردیم. بعد از گشتی در بازار مسگرها و گرده بازار 
زدیم. رفتار صمیمی و حرفه ای فروشنده هایی که دست 
و صورت برخی شان بر اثر کار با فلز، سیاه شده بود، گپ 
و گفت با مشتریان دیگر، خنده و شوخی با مردم، خرید 
یک سری وسیله و حس تعامل واقعی و غیرتصنعی با یک 
فرهنگ بود که حالمان را جا آورد؛ فرهنگی که واقعی بود 
و سعی نداشت نقش بازی کند، ژست بگیرد و بازنمایی 
دروغینی از خودش را انجام دهد. اگر نبود تجربه ی این 
گشت زدن آخر در بازار قزوین، احساس شرم ما را از این 
شیوه ی مهمانداری و احساس ناراحتی مهمانمان را از آن 

برخوردهای نامحترمانه، چیزی نمی توانست جبران کند.
آنچه افراد را در یک فضا نگه می دارد و ضامن موفقیت 
پروژه های شهری است، حس خوبی است که از فضا، 
حضور در آن و رابطه با افراد دریافت می کنند؛ همان حسی 
کالبدهای  از  را جدای  ما  بازارهای سنتی شهرهای  که 

پوسیده و فرسوده شان، خواستنی و ماندنی می کند.
مرمت واقعی زمانی است که کالبد بازسازی شده را افراد 
و گروه هایی در اختیار بگیرند که سال های سال در آن 
محدوده بوده و بیشترین نزدیکی را با فضا داشته اند؛ امکان 
ارائه اغذیه ای اگر هست مناسب ترین گزینه برای آن، همان 
مغازه دار پیری است که چندین دهه متوالی است از زمان 
پدران ما تاکنون، هر صبح با آش شلغم و فرنی و لوبیا 
و هر ظهر با دیزی و املت، غذای بازاری ها را می دهد؛ 
با همان طعم سنتی، همان ظروف گل سرخی، همان 
لباس و لهجه و مهم تر از همه همان مرام و تعارف ها و 

ارزش های رفتاری و کسب.
رمز ماندگاری و موفقیت پروژه های شهری ما در آنَست 
که باور داشته باشیم مهندس باید کار خودش را انجام 
بدهد و اصحاب فرهنگ، کار خودشان را و تقسیم کار 
علمی را به رسمیت بشناسیم. اگر مسئولیت یک پروژه ی 
عمرانی را به یک جامعه شناس بدهند البته که خنده دار 
است ولی درست به اندازه آن که سکان یک مجموعه ی 
فرهنگی را به دست یک مهندس. کالبدی مرمت شده ولی 
خالی از مردمی که اصالت دارند و آموزش کافی را هم 
ندیده اند، درست مثل پورشه ۲۰۱۵ ای ست که در بهترین 
جاده های این مملکت، بدترین حوادث را خلق می کند و 
این، ترجمه ی همان مفهوم »تاخر فرهنگی« است، اینکه 
سطوح مادی فرهنگ را بیاوریم، به امید آن که سطوح 
غیرمادی خودشان به صورت خودکار خواهند آمد. اتفاقی 

که هرگز نخواهد افتاد.

مدیریت شهریگزارش

پایتخت

»کمالی زاده« تاکید کرد؛

کاهش هزینه ها و افزایش کیفیت زندگی با تحققِ شهر هوشمند

اخطار و پلمب در انتظار واحدهایی که پروتکل های
 بهداشتی را رعایت نمی کنند

نظامِ  یک  عنوان  به  هوشمند  شهر  کرج،  شهردار  گفته  به 
یادگیری هوشمند، مجموعه ای به هم پیوسته از تکنولوژی 
اطلاعات و ارتباطات است که در جهت ارتقا عملکرد سرویس 
های شهر و بهبود کیفیت زندگی شهروندان با یکدیگر همکاری 

می کنند.
به گزارش »دنیای هوادار«، علی کمالی زاده در مراسم رونمایی 
از »درگاه یکپارچه ارائه خدمات الکترونیک«، گفت: این درگاه 
به منظور یکپارچگی خدمات الکترونیکی به شهروندان، توسعه 
خدمات غیرحضوری و کاهش سفرهای شهری راه اندازی شده 

است.
وی ضمن مثبت ارزیابی کردن این سامانه به اهمیت حذف 
ابعاد مکانی و زمانی در راه اندازی آن اشاره کرد و این اقدام را 

گامی در جهت کمک به محیط زیست دانست.
شهردار کرج با اشاره به اینکه این اقدام امکان ارائه استعلام 
های مورد نیاز نهادهای دیگر را از شهرداری میسر می کند، 

گفت: فرآینده های بسیار زیادی در این زمینه رونمایی شده و 
با رفع مشکلات و موانع در اجرای این امر، هم اکنون به صورت 

روان در شهر استفاده می شود.
او گفت: با توجه به تحولات و تغییرات اساسی که در حوزه 
علم و فناوری صورت گرفته است عملا این الزام را به وجود 
می آورد تا مسیر حرکت شهرداری در ارائه خدمات به شهر و 

شهروندان به سوی هوشمندسازی باشد.
نظام  شهرهوشمند  اینکه  بیان  با  درگاه  این  تعریف  در  او 
یادگیریِ همه گیر است، یادآور شد: شهر هوشمند یک نوع 
فرهنگسازی است که می تواند در بسیاری از حوزه ها خصوصا 

ترافیک و پسماند هزینه ها را کاهش دهد.
کمالی زاده افزود: امیدوارم این اتفاق، محرک و پشتیبانی برای 
شتاب گرفتن مسیر هوشمندسازی خدمات در مناطق دهگانه 
باشد. علاوه بر این مدیریت شهری تمام تلاش خود را بکار می 

گیرد تا فعالیت های این درگاه را افزایش دهد.

معاون امنیتی انتظامی استانداری تهران با تاکید بر لزوم 
رعایت پروتکل های بهداشتی توسط واحدهای مختلف در 
سطح استان از برخورد شدید با واحدهای متخلف در رعایت 

پروتکل های بهداشتی خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، حمیدرضا گودرزی 
و  اصناف  در  بهداشتی  نکات  رعایت  ضرورت  به  اشاره  با 
مجتمع های تجاری و فروشگاه های زنجیره ای، گفت: از هفته 
گذشته ستاد کرونای استان تهران و مجموعه بازرسی به سبب 
پیک مجدد ویروس کرونا و عدم رعایت برخی از شهروندان 

تصمیمات جدیدی را اتخاذ کرده است.
وی افزود: به ۱۰ مجتمع مختلف که پروتکل های بهداشتی 
را رعایت نمی کردند اخطار جدی داده شده و درصورت عدم 
رعایت نکات بهداشتی بی تردید نسبت به پلمپ آن ها اقدام 

خواهد شد.
امنیتی سیاسی ستاد کرونای استان تهران  رئیس کمیته 
ادامه داد: امروز از نمایندگان فروشگاه های زنجیره ای دعوت 
به عمل آمد و از آن ها درخواست شد تا برای حفظ سلامت 
خود و شهروندان رعایت پروتکل های بهداشتی را به طور جد 

در دستور کار قرار دهند.
وی با بیان اینکه ممکن است در یک مجتمع بزرگ برخی 
واحدها نکات بهداشتی را رعایت نکنند، افزود: در مرحله اول 
به این واحدها اخطار داده می شود اما در صورت تکرار با 
واحدهای متخلف برخورد جدی انجام می شود و نسبت به 

پلمپ آن ها اقدام خواهیم کرد.
گودرزی در خاتمه تاکید کرد: افزایش میزان ابتلا سبب شد 
تا محدودیت ها به مدت یک هفته تکرار شود که امیدوارم 

شرایط به وضعیت عادی برگردد چرا که در غیر این صورت 
مجبور به اعمال محدودیت های بیشتر خواهیم بود. البته 
اعمال هر محدودیتی طبق نظر وزارت بهداشت و هماهنگی با 

ستاد ملی مقابله با کرونا اجرایی خواهد شد.

منیژه غزنویان

 انسان شناس فضای خانگی

  ببینید  
آزادی ۲۵۷۴ نفر که فقط به خاطر ۵ میلیون تومان در زندان بودند...
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اقتصادی

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

کاهش هزینه های بازاریابی و طراحی 
با برندسازی

یکی از ویژگی های برندسازی 
خوب و مناسب انعطاف پذیری 
آن برای تسهیل کردن فرایند 
خلاقیت بدون فدا کردن مفهوم 
رسمیت شناختن نام تجاری 
است. علاوه بر این، زمانی که 
برندسازی به درستی انجام شود، 
با متمرکز ساختن فکر بر مفهوم 
انتقال پیام و نتایج مورد انتظار بجای صرف بودجه بر روی طراحی 
گرافیک هر یک از بخش ها، برندسازی به فرایند خلاقیت هم 
کمک می کند. به همین دلیل است که همواره تمام مشاورین 
به موضوع کاهش یافتن هزینه های بازاریابی و طراحی در صورت 

اجرا صحیح برندسازی تأکید دارند.
زمانی که برای فرایند برندسازی مجدد اقدام می کنیم، باید موارد 
و فاکتورهای بسیار زیاد و متنوع را مدنظر قرار دهیم: رقابت، 
صنعت و همچنین درک و باور عمومی موجود در رابطه با 
برند )توسط مردم و عموم جامعه و همچنین مدیریت خود 
مجموعه(. ما باید موارد مؤثر و اثربخش را مورد ارزیابی قرار 
دهیم و مواردی که اثربخشی لازم را ندارند جدا کنیم و سپس 
یک استراتژی برند را تشکیل دهیم که به رسیدن به اهداف 
ما کمک شایانی می کنند. درواقع می توان گفت که این کار 
فرآیند گسترده و فشرده است که برای کسب وکارهای مختلف 

در هراندازه ای به نسبت گران قیمت هست.
به همین دلیل است که مشاوران برند عموماً وظیفه دارند بر 
کاهش ترس و دلهره کسب وکارها از طریق تمرکز بر موضوع 
کاهش یافتن هزینه های بازاریابی و طراحی در درازمدت تأکید 
داشته باشند. البته برندسازی به طورکلی غیر از منافع مالی در 
رابطه با بازاریابی و طراحی و... مزایا و منافع بسیار زیاد دیگری 
هم دارد، اما این موارد کاهش هزینه ای، خصوصاً در شرایط بد 

اقتصادی، تأثیر بسیار بیشتری برای کسب وکارها دارد.
از طریق ایجاد یک چارچوب برای هویت بصری، استمرار و 
تداوم نام تجاری حاصل شده و فرایند به رسمیت شناختن 
نام تجاری آغاز می شود و درنهایت اگر همه چیز را به صورت 
درست و صحیح انجام داده باشید، ارزش ویژه برند به صورت 
مثبت شروع شده و افزایش می یابد. البته به این نکته هم باید 
توجه داشت که برندسازی تنها فرایندی بصری نیست، اما این 
موضوع بخش مهمی از تجربه برند را تشکیل می دهد. اغلب 
سیستم های بازاریابی برونگرا که در آن ها کسب وکارها تبلیغات 
خود را رد رسانه های مختلف منتشر کرده و منتظر بازگشت و 
رجوع مخاطب و مشتری به خودشان می شوند به نوعی از برخی 
رسانه های بصری از قبیل، انواع بروشورها، بیلبوردها، پست 

مستقیم یا تبلیغات تلویزیونی و چاپی استفاده می کنند.
اگر تیم طراحی شما در حال ایجاد و تهیه یک کار هنری جدید 
برای هر یک از این رسانه هاست - مطمئناً باید بخش زیادی 
از بودجه و زمان شما برای طراحی هر یک از این بخش ها 
مورداستفاده قرار بگیرد. پیام شما بی نظم و پر هرج ومرج بوده، 
طراحی شما پراکنده می شود و درنهایت برند شما هم  شاید 

اصلاً بتوان گفت دیگری برندی وجود نخواهد داشت. 
مثلاً فرض کنید هرماه از یک طراح می خواهید یک بروشور 
یا کارت پستال برای شما طراحی کند، مطمئناً هزینه شما در 
این حالت بسیار بیشتر از حالتی است که در یک نوبت از 
طراح بخواهید 12 بروشور را در برای 12 ماه در یک نوبت برای 
شما طراحی و آماده کند. البته نکته مهم تر این است که با 
درخواست 12 مورد طرح به طور هم زمان از 12 طرح با جامعیت 
و ارتباط منطقی بهتر و بیشتر با یکدیگر برخوردار هستید که 
به صورت یک سری به شما ارائه می شود. همین موضوع در 
رابطه با برند شما معتبر است، به این معنا که اگر به صورت 
جامع و با دقت تمام در فرایند برندسازی به این موضوع فکر 
کنید در ادامه راه از بسیاری هزینه های بازاریابی و طراحی برای 

آینده راحت می شوید.

البرز،  ریحان  گل  از  محمدنصرتی  جدایی  به  باتوجه 
»محمدحسین غفرانی« -مربی بدنساز سابق این باشگاه- 
در گفت و گویی با »دنیای هوادار« در خصوص اتفاقات 
و حواشی این باشگاه صحبت هایی را انجام داد و گفت: 
رفتار مناسبی با کادرفنی و به ویژه »محمد نصرتی« صورت 

نگرفته است.
مربی بدنسازی اسبق گل ریحان در ابتدای صحبت هایش 
اعلام کرد: زمانی که در فوتبال ایران از خصوصی سازی 
صحبت می کنیم، این بدین معنا است که مالکین باشگاه 
حق دارند از هر مهره ای که دلشان می خواهد در باشگاه 
استفاده کنند و هر کسی را هم که می خواهند جا به جا 
کنند، اما این تغییر و تحولات باید الگویی مناسب و درخور 
داشته باشد و از همه مهم تر شان مربیان سابق هم حفظ 
شود، به نظر من مدیران باشگاه رفتار مناسبی با کادرفنی 
و به ویژه محمد نصرتی انجام ندادند و این رفتار درخور 

شخصیت فردی در جایگاه محمد نصرتی نبود.
غفرانی افزود: نصرتی حدود بیست دیدار از لیگ آزادگان 
را بدون شکست به پایان رساند و توانست برای شهرش 
رکوردی قابل توجه به جا بگذارد، اما با فردی با چنین کارنامه 
شاخصی اصلا رفتار و برخورد مناسبی انجام نشد، به اعتقاد 
من اگر هدف ایجاد تغییرات هم بود، باید در جلسه ای 
محترمانه به آقای نصرتی اعلام می شد و شخص بنده از 
مدیران باشگاه انتظار داشتم که حداقل با یک لوح تقدیر از 

نصرتی تجلیل شود که متاسفانه این کار هم انجام نشد.
محمدحسین غفرانی گفت: برای کادر جدید باشگاه گل 
ریحان آرزوی موفقیت می کنم ولی فکر می کنم باتوجه به 
جوانی میثم منیعی، لیگ یک و تیمی با شرایط گل ریحان 

برای او مقداری زودتر از موعد مناسب بود.
غفرانی تصریح کرد: تیم های خصوصی نباید به ارگان و 
نهادهای دولتی چون هیات فوتبال و اداره ورزش و جوانان 
دل ببندد، البته که تا زمانی که ما در تیم بودیم، باتوجه به 
ارتباط شخص آقای نصرتی، آقای حسنوند و تا حدودی 
خود آقای فلاحت زاده، هیات فوتبال و اداره ورزش استان 
نهایت همکاری را با باشگاه داشتند و از این بابت هیچ 

مشکلی نداشتیم.

غفرانی ادامه داد: اهالی فوتبال و خصوصا رسانه ها افرادی 
باهوش و فهیمی هستند و پشت پرده دلایل جدایی محمد 
نصرتی از گل ریحان برای همه مشخص شده است، به طور 
قطع می گویم اگر بازی با نود ارومیه را هم می بردیم بازهم 
به بهانه ای دیگر نصرتی را برکنار می کردند تا به اهدافشان 
برسند، دیگر برای همه کرجی ها حتی اتفاقاتی قرار است 
فصل بعد هم رخ بدهد روشن شده است. از هزینه های 
کلان تا آوردن مربی های مختلف که بعدا نتایج آن معلوم 

خواهد شد...
وی در خصوص جدایی چهار بازیکن اصلی تیم پس از 
جدایی محمد نصرتی گفت: اعتقاد بازیکنان بر این بود 
باتوجه به دریافتی های کم و عدم حضور شخص محمد 
نصرتی، دیگر در تیم نخواهند ماند، البته که اصلا این کار 
مورد قبول من نیست و به نظرم می شد با این موضوع 
حرفه ای تر برخورد کرد، اما در خصوص دریافتی اعضای 
باشگاه هیچگونه از صحبت های مدیران گل ریحان را قبول 
ندادم، زیرا مطمئنم هیچ کدام از اعضا بالای ۵۰ درصد 
دریافتی نداشته اند حتی خود بنده و میلاد نصرتی تا کنون 
دریافتی هایمان صفر است، مدیران باشگاه نباید آپشن های 

قرارداد را جزو دریافتی اعضا حساب کنند.
غفرانی افزود: باشگاهی با شرایط گل ریحان البرز، چرا نباید 

مدیر رسانه ای داشته باشد، تازه دو هفته است که آقای 
تاجدوزیان به باشگاه اضافه شده است و تا قبل از این فردی 
به عنوان مدیر رسانه ای در باشگاه حضور نداشته است، 
دلیل این موضوع را امیدوارم مدیران باشگاه گل ریحان 

توضیح دهند.
وی در مورد نتایج ضعیف محمد نصرتی بعد از رکورد بیست 
بازی بدون شکست، در برابر تیم های پایین جدولی گفت: 
در آن بازی ها ما با اتوبوس سفر کردیم و از هیچ لحاظی 
آماده بازی نبودیم زیرا بازیکنان ما اصلا حمایت نشده بودند 

چه از لحاظ مالی و چه غیره شرایط ایده آلی نداشتیم.
غفرانی تصریح کرد: مشکل اصلی گل ریحان، معضل کل 
ناکارآمد  افراد غیر فوتبالی و  ایران است، حضور  فوتبال 
بزرگترین مشکل گل ریحانی ها است، البته بنده دکتر 
رضایی را مقصر نمی بینم زیرا شخص مدیرعامل باید به 
دنبال آوردن سرمایه باشد، اما افرادی که کنار شخص دکتر 
رضایی هستند از قائم مقام تا معاونین، مدیر فنی و مدیر 

رسانه ای هیچکدام فوتبالی نیستند.
غفرانی در پایان تصریح کرد: بنده و شخص اقای نصرتی 
با تمامی افرادی که درحال حاضر در باشگاه حضور دارند، 
دوست و همراه هستیم اما مشکل اصلی تصمیمات این 

دوستان است که باعث ایجاد مشکل شده است

گفت و گو

مربی بدنسازی اسبق »گل ریحان البرز« در گفت و گو با »دنیای هوادار«:

برخورد شایسته ای با محمد نصرتی نشد

مدیریت برند

پایان کشمکش ها بر سر مالکیت اراضی جنگلی حاشیه گرگان؛

سند 208 هکتاری جنگل النگدره صادر شد
از  پس  گفت:  گلستان  دادگستری  کل  رئیس 
قضایی،   دستگاه  شبانه روزی  تلاش  یکسال 
اراضی جنگل النگدره  گرگان به نام منابع طبیعی 

سند خورد.
 هادی هاشمیان افزود: بررسی اراضی ملی  برای 
از  سودجویان  نام  به  سند  صدور  از  جلوگیری 
دو سال پیش به یکی از قضات توانمند استان 
سپرده شد که پس از یک سال تلاش و نظارت 
مستمر برای 208 هکتار از اراضی جنگلی النگدره 

به نام منابع طبیعی سند صادر شد.
سند  النگدره   جنگلی  های  زمین  افزود:  وی 
رسمی نداشت و همین امر سبب دست اندازی 
سودجویان و خرید و فروش اراضی جنگلی این 

مناطق که گران قیمت هستند، شده بود.
مکلف  را  طبیعی  منابع  اداره  داد:  ادامه  وی 
کرده ایم زمین هایی که در این محدوده قرار دارند 
و در گذشته سودجویان سند رسمی گرفته اند، 

شناسایی و برای ابطال این اسناد اقدام کند.
تعیین  گفت:  استان  قضایی  ارشد  مقام  این 
جنگلی  منطقه  اراضی  بررسی  و  تکلیف 

ساحلی  اراضی  و  گرگان  زیارت  و  توسکستان 
استان نیز در کمیته سه جانبه دادگستری، منابع 
طبیعی و ثبت اسناد و املاک استان آغاز شده 
است تا راه دست اندازی سودجویان به اراضی این 

مناطق نیز را برای همیشه مسدود کنیم.
هاشمیان افزود: در دو سال گذشته با پیگیری 
دادسرای گرگان و نظارت مستمر آن سند مالکیت 
90 هکتار از اراضی ملی حاشیه بلوار ناهارخوران 
و مناطق جنگلی حاشیه شهر گرگان به نام اداره 

منابع طبیعی صادر شد.
هاشمیان به هم استانی ها توصیه کرد: پیش 
از خرید زمین در حاشیه رودخانه ها ، جنگل یا 
خارج از محدوده شهر  از اداره منابع طبیعی و 
شرکت آب منطقه ای درباره مالکیت این اراضی 

ستعلام کنند .
که  کسانی  هم  گرگان  در  افزود:  پایان  در  وی 
بلوار  باکرمحله  در  ملک  فروش  و  خرید  قصد 
بنیاد  از  معامله  از  پیش  دارند  صیادشیرازی 
)ره(  امام  فرمان  اجرایی  ستاد  و  مستضعفان 

استعلام بگیرند.

محیط زیست

دکتر علی قوامی

  تحلیل گر بازارسرمایه
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البرز

نماینده ولی فقیه در استان البرز و امام جمعه کرج گفت: اتکاء 
به ظرفیت های داخلی رمز پیروزی ملت ایران در دوران دفاع 

مقدس بود.
آیت الله سید محمد مهدی حسینی همدانی در خطبه مکتوب 
این هفته کرج با اشاره به ۲۷ تیر ماه سال گشت پذیرش 
قطعنامه ۵۹۸ که از طرف ایران در سال ۶۷ واقع شد افزود:  
ایران این قطعنامه را که هشتمین قطعنامه در مورد جنگ ایران 
و عراق بود و در ۲۹ تیرماه سال ۱۳۶۶ در شورای امنیت سازمان 

ملل به تصویب رسیده بود با تاخیر یک ساله پذیرفت.
وی ادامه داد: اگر مطالعه کرده باشید قطعا این مطلب را قبول 
دارید که بعد از جنگ جهانی دوم، منازعه ای در جهان واقع نشد 
مگر اینکه آمریکا و شوروی ازیک طرف دعوا حمایت می کردند 
الا جنگ ایران و عراق که هر دو ابرقدرت به خاطر خطری که از 
پیروزی انقلاب اسلامی احساس می  کردند و تا آن زمان یعنی 
شهریور ۵۹ نتوانسته بودند انقلاب را مهار و یا شکست دهند، 

عملا از رژیم بعث عراق حمایت کردند.
او سلاح و اطلاعات  به  امام جمعه کرج گفت: مستقیما 
می دادند و در مقاطعی هم به نفع او وارد عرصه جنگ شدند 
و از طرف دیگر اقدام به تحریم و محاصره نظامی و اقتصادی 

و سیاسی کردند.
وی تصریح کرد: آن ها خیال می کردند می توانند اراده مردم را 
بشکنند و ایران و انقلاب را از بین ببرند. اما عنایت های پی درپی 
خدای تعالی، رهبری های حکیمانه ی حضرت امام و مقاومت 
بی نظیر مردم،  ایثار و مجاهدت  های رزمندگان، نتیجه اش 

تثبیت و تحکیم و صدور انقلاب اسلامی شد.
وی اظهار داشت: پذیرش با تاخیر قطعنامه که واقعیت های 
فراوانی به نفع ایران در آن مطرح است، درس ها و پیام هایی 

برای امروز ما دارد.
وی تصریح کرد: بدون تردید استحکام و بقای نظام اسلامی 
و اقتداری که امروز در دنیاداریم مدیون ایستادگی و مقاومت 

رزمندگان و مردم وفادار ماست که توانستیم آبرومندانه 
جنگ را بدون از دست دادن یک وجب از خاکمان 

به پایان ببریم.
امام جمعه کرج گفت: تجربیات در شرایط 
امروز کشور یعنی بعد از برجام و اوج فشارها 
و تحریم های ظالمانه دشمنان قابل استفاده 

است، خصوصا وقتی می شنویم عده ای منفعل 
واداده ی غرب زده با مقایسه شرایط امروز بازمان 

توصیه  قطعنامه،  پذیرش 
می  کنند که ایران جام زهر 

مذاکره و تسلیم در برابر 
سربکشد.  را  آمریکا 

کوته فکر  چقدر 

هستند.
وی خاطرنشان کرد: امروز دنیا ملتی را می بیند که در مقابل 
استکبار مثل دوران جنگ تحمیلی با استقامت بی نظیرش و 

تحمل سختی ها، شدیدترین تحریم  ها را بی اثر کرده است.
امام جمعه کرج افزود: تهدید نظامی و وعده ی جنگ و حمله به 
مراکز مشخص و مثل این ها برای امروز ایران که به  لحاظ توان 
نظامی و تجهیزات دفاعی، در بهترین شرایط قرار دارد رجزخوانی 

از روی عجز است.
دچار  امروز  اگر  داشت:  بیان  همدانی  حسینی  الله  آیت 
خسارت هایی شده ایم برای این است که عده ای از تجربه های 
دوران دفاع مقدس درس نگرفتند و به آمریکایی  ها اعتماد کردند.
وی گفت: اتکاء به نیروهای مردمی و ظرفیت های داخلی رمز 
پیروزی ایران در دوران دفاع مقدس بود و در شرایط سیاسی، 
اقتصادی امروز هم رمز موفقیت همین است که باید توسط 

دولتمردان عملیاتی شود.

در جنگ رسانه ای دشمن تیغ به صورت خودی نکشید

وی با اشاره به اینکه منافقین آلت دست قدرت ها بودند و هستند 
گفت: در مقطع پذیرش قطعنامه به خیال اینکه فرصت برای 
ضربه زدن و انتقام گرفتن از انقلاب مناسب است، با استفاده 
از قدرت نظامی که سلطه گران و صدام در اختیار آنان گذاشته 
بودند اقدام به عملیات کردند و گمان می کردند به زودی جشن 
پیروزی را در تهران برقرار می کنند. اما تنگه مرصاد پایان کار آنان 

بود.
آیت الله حسینی همدانی افزود: حالا امروز همین فرقه ناپاک و 
گروهک پلیدی که دستش به خون انسان های خدوم به ملت 
مثل رجایی، باهنر و بهشتی و 17 هزار انسان مظلوم آغشته 
است و در هرزمانی که توانسته دست به اسلحه شده به منافع 
ملت ضربه زده و با انفجار و ترور و آتش سوزی از مردم انتقام 
افراد بی هویتی که  و  گرفته، میدان داری می کند 
تمام شکمشان و چریدن در خواسته های 
نفسانی شان است به کمک آن ها آمده و 
با استفاده از غفلت عده ای و با روش 
جنگ روانی گسترده در فضای مجازی، 
دائما به مسایل مختلف دست اندازی 
می کنند تا شاید بتوانند برای خودشان 
حیات دوباره ای درست کنند. که به فضل 
پروردگار تا امروز چیزی جز رسوایی نصیبشان 

نشده است.
به  که  این هایی  داشت:  بیان  وی 
دستور اربابانشان تا توانستند 
کردند  شکنجه  و  کشتند 
باردار  زن  و  کودک  از 

بگیرید تا پیرمرد و کاسب بازار و به احدی رحم نکردند و در 
مقاطع مختلف جلوی حکم خدا ایستادند و احکام الهی را برای 
دوره های گذشته دانستند و اگر دستور قصاصی بود داد می زدند 
که قصاص نشود و آنجا که باید قصاصی صورت نگیرد داد زدند 
که قصاص کنید و اعدام کنید، حالا امروز دلسوز مردم شده اند 
و ناراحت از حکم اعدام افرادی هستند که خود آن ها علاوه 
بر وجود مستندات و فیلم اعمالشان، به جنایاتی که کرده اند 

اعتراف دارند.
امام جمعه کرج اضافه کرد: می خواهند با هیاهو، جنجال و غوغا 
سالاری مسیری را که دستگاه قضائی به خوبی در مبارزه با فساد 

و نابسامانی ها پیش گرفته را دچار انحراف و تزلزل کنند.
وی افزود: آن ها با استفاده از فضای مجازی و بیان روایت های 
دروغ، ذهن مخاطبین را مدیریت کنند و در این میان آمریکای 
جنایتکار که همین روزها هم مشغول خباثت و جنایت در داخل 
و خارج کشورش است و در حق مردم ایران تا توانسته ظلم کرده 
از ترور سردار رشیدش بگیرید تا تحریم ها و فشارهای متعدد، 

حالا دلسوز شده و به ایران توصیه می کند.
وی یاد آورشد: مردک خودش درگیر قتل سیاهان و رنگین پوستان 
بی گناه است و مردم بی دفاعش را ولو ویلچری و بیمار و پیر 
باشند یا خبرنگار و بی طرف؛ مورد ضرب و شتم قرار می دهد 
و به جای رسیدگی به حال مردمی که گرفتار مرگ ومیر کرونا 
هستند باشد در کاخ سفید تبلیغ کنسرو لوبیا می کند و برای 
ایران توصیه می دهد و عده ای نفهم هم در داخل که با پول 
بیت المال شهره شده اند دلشان برای این حرف ها غنج می زند و 

همان را تکرار می کنند.

شاخصه های مهم ازدواج سالم

امام جمعه کرج همچنین با اشاره به اول مرداد مصادف با اول 
ذی الحجه سال گشت پیمان ازدواج امیرالمومنین و صدیقه 
طاهره )ع( ادامه داد: ازدواجی ساده که آثار و برکات فراوانی را تا 
روز قیامت به همراه دارد. بحث ازدواج و تشکیل خانواده یکی 
از رویدادهای مهم زندگی هر فرد است و البته آثار اجتماعی هم 
دارد. بنابراین اسلام به عنوان دینی که از هیچ امری از امور انسان 
غفلت نورزیده، در امر ازدواج و تشکیل خانواده هم دستورات و 
راه کارهای فراوانی را ارایه کرده و از هیچ امری دراین باره غفلت 
نکرده است. اولا ازدواج را سنت پیامبر می داند و تاخیر آن را برای 

افرادی جایز نمی داند.
اهداف  اجتماعی،  و  فردی  آثار  از  اسلام گذشته  افزود:  وی 
و انگیزه های ازدواج را هم ترسیم کرده به موانع فرهنگی و 
اقتصادی و اجتماعی که جوامع با آن درگیر هستند اشاره  کرده 
برای برون رفت از موانع، راهکار معین کرده است. برای ازدواج 

سالم شاخص هایی را شمارش کرده است.
آیت الله حسینی همدانی گفت: یکی از شاخصه های مهم ازدواج 

سالم تدین زن و مرد است. دیگری هم کفو و هم شان بودن از 
جهات مختلف است. سوم؛ عفت و پاک دامنی زن و مرد است. 

چهارم، آسان گیری امر ازدواج است.
وی بیان داشت: معمولا سختگیری ها مانع جدی ازدواج است و 
در صورت وقوع، آن را آسیب پذیر می کند بنابراین  رعایت حقوق 
و تکالیفی که هرکدام از زوجین دارند در سالم سازی امر ازدواج 
نقش اساسی دارد و عشق ورزی و ابراز علاقه به هم زندگی سالم 

و ادامه داری را رقم می زند.
امام جمعه کرج افزود: دوری از تجملات پایه های زندگی را 
مستحکم می کند. شیوع پدیده ی شوم تجمل و اشرافی گری 
به خصوص در امر ازدواج و مقدمات آن باعث شده این امر مهم 
و حیاتی به تاخیر بیفتد و جوانان تن به ازدواج ندهند بنابراین  
هر کس که در تبلیغ و تشویق این امور که ربطی به دین و اسلام 
ندارد پافشاری کند چه در خانواده ها و چه خارج آن مسئول 

است.
وی گفت: ازدواج در سنین جوانی باعث سلامت و ماندگاری 
زندگی است. جوانی ویژگی هایی مثل انعطاف و سازگاری سریع 
با روحیات مختلف را دارد که مخصوص همان دوران است. نباید 
گذاشت از وقتش بگذرد بنابراین پایین  آوردن سطح توقعات در 

برقراری زندگی سالم و موفق بسیار عامل موثری است.
وی تاکید کرد: به هرتقدیر خانواده مهم ترین نهاد اجتماعی است 
که از کاربردها و کارکردهای مهمی چون فرزند آوری، روابط 
عاطفی، تربیت و رشد فرزندان برخوردار است. این کارکردها هم در 
سرنوشت فرد تاثیرگذار است و هم در سرنوشت جامعه. بنابراین 
اگر خللی به این کارکردها وارد شود، فرد و جامعه را تحت تأثیر 
قرار می  دهد. یکی از تهدیدکننده های این کارکردها، اینترنت و 
فضای مجازی شکل  گرفته در آن است که علی  رغم قابلیت  های 
مثبت و مفیدی که برای خانواده دارد، تهدید و آسیب جدی به 

این نهاد اجتماعی وارد کرده است.
آیت الله حسینی همدانی خاطرنشان کرد: می بینید که غیرت 
را  این ها  امثال  و  ناموس  حفظ  و  دینی  تعصب  و  ورزی 
کم اهمیت و مخالف با آزادی جلوه می دهند و به نرمی و در 
هویت سوزی فرد و جامعه و ترویج سبک زندگی غربی و سکولار 
تلاش می کنند و سبک زندگی و هویت اسلامی ایرانی اعضای 
خانواده را تغییرمی دهند. بنابراین خانواده ها باید با برنامه ریزی 
درست و شناسایی ابعاد مختلف استفاده بهینه از این فضا، 

تهدیدها را به فرصت تبدیل کند.
به علت شیوع ویروس کرونا و توصیه های اکید مسئولان و 
متخصصان امور بهداشتی و درمانی مبنی بر پرهیز از برگزاری 
تجمعات باهدف جلوگیری از گسترش بیماری که منجر به 
توقف موقت برگزاری مراسم عبادی سیاسی نماز جمعه شده 
است، آیت الله حسینی همدانی در قالب بیستمین خطبه 

مکتوب جمعه توصیه ها و تذکراتی را بیان فرمودند.

استاندار البرز با اشاره به آسیب های اجتماعی شهرهای 
تابعه استان گفت : مشکلات شهرهای با جمعیت متراکم 

البرز در دستور کار قرار دارد.
به گزارش »دنیای هوادار«، عزیزاله شهبازی عصرپنجشنبه 
در مراسم آغاز عملیات اجرایی سه پروژه ساختمان اداره 
برق، یک بوستان تفریحی و پایگاه اورژانس محمدشهر 
کرج و رونمایی از المان آزادگان در این شهر، افزود: بافت 
های فرسوده و غیر مقاوم از مهمترین مشکلات شهرهای 

مهاجرپذیر استان البرز است.

وی با بیان اینکه شهرداری محمدشهر خدمات خوبی را 
به مردم ارائه می دهد و درصدد ارتقا کیفیت خدمات 
رسانی می باشد، ادامه داد: امروز آغاز عملیات اجرایی 
۳ پروژه و مراسم افتتاح ۲ پروژه در محمدشهر صورت 

گرفت.
بزرگ،  بوستان  یک  اجرایی  عملیات  افزود:  شهبازی 
اورژانس محمدشهر  و ساختمان  برق  اداره  ساختمان 
با اعتبار ۳۲ میلیارد تومان از محل اعتبارات شهرداری 

محمدشهر و بخش خصوصی آغاز شده است.

استاندار البرز افزود: باید به شهرهای اقماری توجه ویژه 
ای داشته باشیم چراکه این مناطق دارای بخش بسیاری 
بافت ناکارآمد شهری و مستعد آسیب های اجتماعی 

هستند.
وی عنوان کرد: پس از پایان بیماری عالمگیر کرونا حضور 

میدانی بیشتری در شهرهای اقماری خواهیم داشت.
شهبازی در این مراسم از شهرداری و شورای اسلامی 
اقدامات  محمدشهر، فرماندار و معاون عمرانی جهت 

توسعه ای در این شهر قدردانی کرد.

»البرز« چه خبر؟

»امام جمعه کرج«:

اتکاء به ظرفیت های داخلی رمز پیروزی در دفاع مقدس بود 

»استاندار«: 

مشکلات شهرهای متراکم البرز در دست بررسی است 
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آگهی

نام سازمان : دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهداشتی درمانی البرز- بیمارستان امام جعفر صادق)ع(

 موضوع : واگذاری حجمی امور خدمات ونظافت پشتیبانی  

محل دریافت اوراق: دبیرخانه مرکزی دانشگاه )طبقه همکف( با ارائه معرفی نامه از طرف شرکت 

با مهر و امضاء شرکت و اخذ رسید مدارک مربوطه را تحویل گیرند

مهلت دریافت اوراق: به مدت 6 روز از تاریخ 99/04/30 لغایت99/05/04

مهلت قبول پیشنهادات )تحویل پاكات(:  به مدت 11روز از تاریخ 99/05/05 لغایت   99/05/15

محل تحویل پاکات مناقصه دبیرخانه حراست دانشگاه )طبقه اول( می باشد. 

میزان سپرده تضمین شركت در مناقصه: 397/800/000 ریال به صورت فیش واریزی به حساب 

جاری 218126438 )شبا IR 930130100000000218126438(نزد بانک رفاه شعبه بهار کرج کد 

972 یا ارایه ضمانت¬نامه بانکی)بجز بانک اقتصاد نوین( بنام دانشگاه علوم پزشكی وخدمات 

بهداشتی درمانی البرز كه مدت ضمانت نامه نبایدكمتر از 3 ماه باشد.

تذکر1: جهت دریافت اوراق مناقصه، ارائه فیش واریزی به مبلغ 300/000 ریال به حساب جاری 

218126426 نزد بانک رفاه شعبه بهارکرج کد 972 به نام دانشگاه علوم پزشکی البرز و معرفی 

نامه شرکت الزامی می باشد.

تذکر2: در صورت دریافت اخطار کتبی قطعی بابت طرف قرارداد بودن با دانشگاه و واحدهای 

تابعه آن، متقاضی حق شرکت در مناقصه را نخواهد داشت.

 پرداخت هزینه چاپ آگهی ها به عهده برنده مناقصه می باشد.

کارفرما در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مجاز و مختار می باشد.

نشانی سازمان : بلوار طالقانی شمالی - بالاتر از میدان طالقانی - شهرک اداری -ساختمان مرکزی

ساعت کاری دانشگاه از روز شنبه تا چهارشنبه، طبق مصوبه استانداری استان می باشد.

شماره تماس:   026-33253369 

شناسه آگهی 916435

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای )نوبت اول(
به استناد ماده 63 آیین نامه مالی و معاملاتی 

دانشگاه های علوم پزشکی 

شهرداری کرج در نظر دارد اجرای عملیات مشروحه ذیل را به اشخاص حقیقی 

و حقوقی واجد صلاحیت واگذار نماید. لذا متقاضیان می توانند جهت دریافت 

اسناد به آدرس : سازمان مدیریت پسماند شهرداری کرج مراجعه نمایند.

1- از متقاضیان دعوت به عمل می آید از مورخ 99/04/28 لغایت 99/05/11 در ساعات کاری به استثنای 

ایام تعطیلی نسبت به حضور و بازدید در محل این سازمان حضور به هم رسانند.

2- مزایده حضوری )حراج( در روز یکشنبه مورخ  99/05/12 در ساعت 11 صبح در محل سازمان برگزار 

خواهد گردید.

3-  برنده مزایده می بایست 10 درصد از مبلغ کل مزایده را تحت عنوان حسن انجام تعهدات در روز برگزاری 

مزایده در وجه این سازمان به صورت نقدی پرداخت نماید.

4- سازمان در رد یا قبول پیشنهادات مختار می باشد و کلیه کسورات به عهده برنده مزایده می باشد.

5- قیمت پیشنهادی نباید از قیمت کارشناسی )قیمت پایه( کمتر باشد و هزینه های چاپ آگهی و 

کارشناسی بر عهده برنده می باشد

6- داشتن کارت شناسایی معتبر به همراه کپی آن در روز مزایده برای تمامی شرکت کنندگان الزامی می باشد.

7- جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 32801082-026 داخلی 202 تماس حاصل فرمایید.

8-  واریز مبلغ 100/000/000 ریال به حساب 1006863376 سازمان مدیریت پسماند شهرداری کرج نزد 

بانک شهر جهت شرکت در مزایده الزامی می باشد . لازم به ذکر است هر فیش واریزی به ازای یک شرکت 

کننده می باشد.

9- کلیه موارد مورد مزایده با قیمت پایه صادره از سوی کارشناس رسمی دادگستری به صورت کلی به 

فروش می رسد و مزایده موردی وجود نخواهد داشت.

آگهی  مزایده 

تناژمزایده حضوری و حراجنوعردیف

در حدود 65 تنضایعات آهنمزایده1

در حدود 25 تنضایعات آهن چرخ دستیمزایده2

67 عددبشکه 208 لیتری سالممزایده3

400 حلقهلاستیک مستعمل سنگین، سبک، راهسازی و ...مزایده4

150 عددمخزن فلزی 20 لیتریمزایده5

به : ورثه مرحوم سیامک شریعت زاده )خانم 
گوهر رامی جبه دار( به نشانی : کرج شاهین ویلا 

خیابان دهم شرقی پ ۳۰
به  فوق  کلاسه  اجرایی  پرونده  خصوص  در 
گوهر  )خانم  زاده  شریعت  سیامک  مرحوم 
رامی جبه دار( بدهکار پرونده اجرایی به نشانی 
فوق اشعار میدارد: خودرو به شماره انتظامی 
۴۷۸ ب ۹۶ ایران ۶۸ توسط کارشناس رسمی 
ارزیابی  300/000/000ریال  مبلغ  به  دادگستری 
گردید چنانچه به ارزیابی مذکور معترضید ضمن 
تودیع مبلغ 9/000/000 ریال دستمزد هیات سه 
نفره کارشناسی ظرف ۵ روز از تاریخ ابلاغ این 
اخطار با واریز دستمزد هیات سه نفره کارشناسی 
کانون   0۱۲۵۰۰۲۵۰۰۰۰۰ حساب  شماره  به 
کارشناسان به این شعبه اعلام درغیر اینصورت 
قیمت تعیین شده قطعی و به اعتراض خارج 
از موعد مقرر و یا فاقد فیش دستمزد هیات 
این  شد،  نخواهد  داده  اثر  ترتیب  کارشناسی 
آگهی یک نوبت در روزنامه کثیر الانتشار محلی 
چاپ و ده روز پس از انتشار ابلاغ شده محسوب 

می گردد.    99/182/ف
ایرانی - رییس اجرای ثبت کرج - ازطرف والح

آگهی ابلاغ اخطار ماده ۱۰۱

 آیین نامه اجرا
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باقری محبوبیت خود را زود خرج نمی کند؛

کریم، گوهر ارزشمند نیمکت  پرسپولیس

هر تیم فوتبال برای رسیدن به موفقیت، نیاز به یک رهبر مقتدر 
دارد، کسی که نه فقط در زمان موفقیت بلکه در تمامی مشکلات 

و سختی ها هم پا به پای بقیه بجنگد.
چند سالی است که سرخپوشان پایتخت، از وجود کریم باقری بر 
روی نیمکتشان بهره می برند، کریمی که در دوران موفقیت آن 
ها در این چند سال، نقش قابل توجهی داشته است، باتوجه به 
تاثیر مهمی که کریم، چه در بحث فنی و چه در بحث انگیزشی 
در پرسپولیس های برانکو و یحیی داشت، کارشناسان فوتبال، از 
او به عنوان یک گوهر ارزشمند بر روی نیمکت پرسپولیس یاد 
می کنند. در فوتبال ایران کمتر کسانی هستند که بین هر جفت 
هوادران سرخابی های تهران محبوب باشند، اما اگر بخواهیم 
یکی از نفرات این لیست نچندان طویل را نام ببریم، کریم باقری 
قطعا نفر اول آن است، شماره شش محبوب سال های نچندان 
دور باشگاه پرسپولیس، با اخلاق و منشی که دارد، احترام ویژه 
ای هم بین هواداران استقلال برخوردار است و هیچگاه مورد کم 
لطفی و حتی کوری های فوتبالی هواداران آبی قرار نگرفته است، 

اما جدا از بحث های اخلاقی که باقری را محبوب تر از دیگر هم 
دوره هایش کرده است، هوش و ذکاوت بالای اوست که کریم را 
بسیار حرفه ای تر از آنچه که فکر می کردیم، تبدیل به یک مربی 

کاردان کرده و با سیاست کرده است.
باقری همانند سال های بازی اش، در دوران مربیگری هم بسیار 
بادقت و متمرکز است، چهار سال در کنار برانکو دستیار اول بود 
و هیچگاه صحبت از جانشینی پیرمرد کروات نکرد، پس از رفتن 
برانکو از پرسپولیس، بازهم عده ای دوست داشتند که کریم را در 
قامت سرمربی باشگاه محبوبش ببینند، اما او بازهم ریسک نکرد 
و دستیار هم بازی سابقش، یحیی گل محمدی شد، تا بازهم با 
کسب تجربه بیشتر، آینده بهتری را برای باشگاه محبوبش رقم 
بزند . این کار کریم باقری بسیار ارزشمند و حرفه ای بود، قطعا 
هواداران پرسپولیس هم آینده باشگاهشان را با کریم باقری می 
بینند، اما اگر بخواهیم موشکافانه به این بحث توجه کنیم، رفتار 
کریم باقری نشان از ارزشی است که برای محبوبیت خود قائل 
است. خیلی از افراد بودند که در استقلال و پرسپولیس بازی می 
کردند و در بین هواداران این تیم ها محبوب هم بودند، اما برای 
رسیدن به نیمکت این دو باشگاه بزرگ فوتبال ایران عجله کردند 

و به قول فوتبالی ها سوختند.
باشد،  باقری  کریم  پرسپولیس،  باشگاه  بعدی  شاید سرمربی 
شش  شماره  به  توانند  می  دیگر  حالا  پرسپولیس  هواداران 
سابقشان اعتماد کنند، کسی که سال هاست با کسب تجربه 
به دنبال ثبت در تاریخ باشگاه پرسپولیس اینبار به عنوان یک 

مربی بزرگ است.

حرف آخر

گزارش ورزشی

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

14 نامزد برای خاص ترین فدراسیون
وزنه به سمت دو رئیس سابق سنگینی می کند!

چهارده نفر برای انتخابات خاص ترین و حساس ترین  
فدراسیون ورزشی ثبت نام کرده اند تا شانس خود را برای 

مجمع انتخابات پزشکی ورزشی بیازمایند.
از این جمع وقتی نگاه به سوابق ایشان داریم می توان 
حدس زد که 6 یا 7 نفر فقط ثبت نام کرده اند تا اولا خود 
را از فیلتر نهادهای تعیین صلاحیت بگذرانند و برای امور 
دیگر از این عبور یا گذرگاه بهره مند شوند. احتمال اینکه 
دو سه نفر هم تایید نشوند زیاد هست و اگرچه نباید زود 
قضاوت کرد ولی می توان از هم اکنون پیش بینی کرد که 
رقابت بین دو یا  سه نفر خواهد بود مشروط بر آنکه یکی 
از این سه نفر بتواند مجوز برای شرکت در انتخابات بگیرد.
مهرزاد خلیلیان که سرپرست موقت این فدراسیون بود 
نیروی بازنشسته است و اگر کار تایید صلاحیت ها  به 
درستی و بدون دخالت سایر نهادها پیش برود بعید است 
خلیلیان بتواند مجوز بگیرد اما او در دوران سرپرستی به 
گونه ای رفتار داشت که انگار فضا به نفع ایشان است. 
باید منتظر دستگاه های ذیربط ماند تا تایید صلاحیت 
ها را صادر کنند. اما به گزینه های مطرح و مورد اقبال 

جامعه پزشکی ورزشی می رسیم:
اول دکتر غلامرضا نوروزی که بعد از زنده یاد پورکاظمی 
بالایی  رای  با  انتخابات  در  سپس  و  شد  سرپرست 
به ریاست رسید و با پایان دوره ریاستش طبق قانون 
البته در مورد  را به سرپرست موقت سپرد.  فدراسیون 
سرپرستی موقت فدراسیون ها بنده چند یادداشت نوشتم 
و آن را خیانتی نابخشونی به ورزش می دانم به هزار و 
یک دلیل که فقط یک دلیلش کافی است. اصلا بنا را 
بر صداقت و دلسوزی صد در صد سرپرست موقت می 
در  است  محور  رئیس  ما  ورزش  چارت  چون  گذاریم. 
دوران سرپرستی از نایب رئیس تا آبدارچی فدراسیون 
حرف شنوی از سرپرست ندارند و کارها باری به هر جهت 
انجام می شود. آن هم در فدراسیونی مثل پزشکی ورزشی 
که با سلامت هزاران مربی و قهرمان سر و کار دارد. هزینه 
های بی جهت، آوردن چند نفر و باری بر دوش فدراسیون 
گذاشتن، قراردادهای آنچنانی خارج از وظایف و خارج 
کردن فدراسیون از روال عادی نمونه های کوچک موضوع 
است. تازه این را برای افرادی گفتم که نیتشان فقط 
اجرای قانون است و داشتیم سرپرستی که سه ماه را به 
6 ماه و یکسال طولش داده و 90 درصد بودجه را هزینه 
کرده و در هیات ها تغییراتی داده که به او مربوط نمی 

شو. این بحث را در مطالب بعدی ادامه خواهیم داد.
جا دارد یادی کنیم از زنده یاد پورکاظمی که بواقع از پاک 
دست ترین روسا و خوش فکر و سلامت و کاردان بود و 
فدراسیون را به جایی ارتقا داد که علاوه بر هزینه های 
خود به مباحث سخت افزاری و نرم افزاری هیات ها 
هم کمک شایانی کرد و اکنون یک نهاد مستقل کاملا با 

اعتبار مشخص است. روحش شاد...
غلامرضا نوروزی یکی از مطرح ترین کاندیداها است که 
نایب رئیس پورکاظمی و با تجربه کار کردن کنار وی 
از  پس  فدراسیون  در  کمبودی  هیچ  همین  برای  بود 

پورکاظمی دیده نشد. ایشان هم فردی سلامت و چشم و 
دل سیر و عاشق کار کردن است و رضایت بالایی هیات 

ها و وزارت و فدراسیون ها و ملی پوشان از وی دارند.
نفر مهم و مطرح بعدی کرم الله علیمرادی است  که او 
نیز سابقه مدیریت های خوبی در پزشکی ورزشی دارد 
و در فدراسیون ناشنوایان نیز دوران موفقی را به لحاظ 
مدیریت پشت سر گذاشت. اتفاقا در دوران ریاست وی 
کاروان ناشنوایان در المپیک این رشته شرکت موثر و 
موفقی داشت. مدیری تحصیل کرده و از جمع ایثارگران 
و آزاده های سرافراز و عاشق خدمت. برای همه عزیزان 
احترام قائلیم ولی نگاه کنید اسامی نامزدها  را تا به یک 

نکته اساسی تر هم اشاره  کنیم :
داود آزادبخت، داود باقری، امیر حسین براتی، محمد 
حسین پورغریب، حسن تامینی، فرزین حلبچی، جمالی 
الله  کرم  عباسی،  ابراهیم  خلیلیان،  مهرزاد  عزآبادی، 
رضا  اسد مسجدی،  کاظمی، محمد  علیمرادی، سعید 
تفاوت مجمع  اما  و  نوروزی  ابوطالب و غلامرضا  میر 
فدراسیون پزشکی ورزشی در نوع نفرات آن است. اغلب 
شان یا رئیس بیمارستان و متخصص در رشته های 
پزشکی هستند یا رئیس دانشکده علوم پزشکی و یا 
رئیس اداره بهداشت و درمان استان خود. بنابراین بعید 
است مقامی جرات کند یا به خود اجازه بدهد توصیه ای 
به ایشان بکند! چه رسد به اینکه با هدایا و شام دورهمی 

و وعده و وعید بخواهند رای ایشان را هدایت کنند.
بنابراین افراد شایسته خیالشان راحت باشد که مجمع با 
بینش باز و قضایی دموکراتیک شایسته ترین را انتخاب 
خواهد کرد. دکتر اسدی مسجدی را اخیر ا وزیر ورزش به 
عنوان سرپرست موقت گذاشته تا او نیز از کاندیداها جدا 

شود و فقط مامور انتخابات باشد.
در ابلاغ دکتر مسجدی آمده است:»با توجه به تعهد و 
تجربه جناب عالی در امور مدیریتی و به استناد اختیارات 
مندرج در ذیل ماده ۱۰ اساسنامه فدراسیون های ورزشی 
به موجب این ابلاغ به عنوان سرپرست فدراسیون پزشکی 

ورزشی منصوب می شوید«.
با  فدراسیون  جاری  امور  انجام  ضمن  است  شایسته 
هماهنگی معاونت توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای در 
اسرع وقت نسبت به برگزاری مجمع انتخاباتی فدراسیون 

اقدام نمایید منتظر تایید صلاحیت ها باشیم...

محمدرضا ولی زاده آلاشتی

  خبرنگار

سیدرضا فیض آبادی
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قلندر

تغییر موضع در یك ساعت؛

آقای پروین! بازی نخور...

علی پروین كه تا قبل از دیدار با وزیر ورزش از منتقدان جدی 
سلطانی فر به شمار می رفت )!( بعد از دیدار روز پنجشنبه 180 
درجه تغییر موضع داد! وی كه تا همین هفته قبل از وضعیت 
حاكم بر مجموعه مدیریتی تیم های سرخابی ابراز نگرانی می 
كرد و وزیر ورزش را عامل همه نابسامانی ها قلمداد می كرد، بعد 
دیدار با او، از اقدامات وزیر ورزش به نیكی یاد كرد! علی پروین 
كه تا پیش از این، واگذاری  سرخابی ها را غیر ممكن و به نوعی 
»کَشک« قلمداد می كرد، حالا بسیار امیدوارانه از این موضوع 
صحبت می كند و معتقد است سهام آن ها به زودی از طریق 
بورس واگذار می شود. اینكه علی پروین با رضایتمندی از این 
موضوع صحبت می كند البته كه جای خرسندی دارد! اما به نظر 
می رسد مرد دوستداشتنی و پیشكسوت قابل احترام فوتبال ما 

خیلی ساده با این موضوع برخورد می كند.
این قبول كه علی پروین نامش با پرسپولیس عجین شده و به 
عنوان عصاره فوتبال در این تصمیم گیری باید نقش اول را داشته 
باشد )ومتاسفانه سهمی برای او قائل نیستند( و دلخوشی سلطان 
هم برخاسته از گفته ها و وعده و وعیدهای وزیر ورزش است، 
اما معتقدیم آقای پروین نباید اینقدر ساده انگارانه با این موضوع 
آقای  از  را 60-70درصد اعلام كند!  برخورد كند و پیشرفت كار 
پروین كه خودش نیز در دولت اقای احمدی نژاد مدت كوتاهی 

مسئولیت این باشگاه را عهده دار بود و سیر تا پیاز آن را بهتر 
از همه می داند و به همین دلیل ادامه سرپرستی را به لقایش 
بخشید، با وجود اینكه دو هفته پیش به درستی همه مشكلات 
پرسپولیس را به سوءمدیریت نسبت داد! امروز بر اساس كدام 
منطق )به جز یك ملاقات دو ساعته با وزیر ورزش( از واگذاری 
پرسپولیس از طریق بورس ابراز خرسندی می كند؟ آیا مگر چنین 

چیزی امكانپذیر است؟
ای كاش سلطان بعد از ملاقات با وزیر ورزش سكوت می كرد 
و هیچ اظهارنظری را مطرح نمی كرد. چون مردم از علی پروین 
انتظار دارند، ولو اینكه 100 درصد مالكیت پرسپولیس را به نام او 
بزنند! او این حق را نداشته و ندارد که متاثر از یك ملاقات 90 
دقیقه ای 180درجه تغییر موضع بدهد. ولو اینكه وعده هایی در 

مورد شركت مساله دار شركت كهن )!( به او داده باشند!
علی پروین كه هیچگاه سیاسی نبوده و نیست و یك شخصیت 
ورزشی، مردمی و بامرام پهلوانی است! و به همین دلیل یك روز 
در مصلی تهران در جبهه اصولگرایان پرچمداری كرد و روز دیگر در 
تحلیف اصلاح طلبان حضور یافت، حق ندارد در مورد پرسپولیس 
هم اینچنین رفتار نماید. شاید كه روزگاری و در جنگ سهامداران 
ناگزیر بود برای صیانت از پرسپولیس هر روز به یكی از جناح های 
درگیر لبیك )یاعلی( بگوید، اما امروز چنین الزامی برای او وجود 
ندارد. او باید خیلی سریع خود را از مظان اتهام خارج كند. پروین 
كه بهتر از هركسی می داند واگذاری سرخابی ها حداقل در این 
دولت اتفاق نخواهد افتاد، دلیلی هم ندارد با طناب پوسیده آن 
هایی كه ترتیب ملاقات او با ساطانی فر را داردند به چا ه برود و 

به عبارتی بازی بخورد!
ختم كلام اینكه از علی پروین با 75 سال سن كه این روزها 
خیلی مردانه، وقت خود را صرف حل و فصل مشكلات همبازیان 
شاگردانش سابقش می كند، حرجی نیست، ایراد به آن هایی 
است كه با شناخت از روحیات سلطان و نقاط ضعف وی از او 
استفاده ابزاری می كنند تا به مراد خود برسند. پس بر پروین 

واجب است كه بازی نخورد...

مجید  سعیدی
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